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Den fg. formand (Svend Auken): 
Underretning om denne vedtagelse vil nu blive 
givet til formanden for Europa-Parlamentet. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
2) Fortsættelse af forespørgsel nr. F 49 [afstem- 
ning]: 
Forespørgsel til økonomi- og erhvervsministe- 
ren og miljøministeren [om drivhusgasser]. 
Af Eyvind Vesselbo (V) m.fl. 
(Forespørgslen anmeldt 28/2 2003. Fremme af 
forespørgslen vedtaget 12/3 2003. Første del af 
forespørgslen (forhandlingen) foretaget 12/3 
2003. Forslag til vedtagelse nr. V 62 af Eyvind 
Vesselbo (V), Jørn Dohrmann (DF) og Helle Sjel- 
le (KF). Forslag til vedtagelse nr. V 63 af Svend 
Auken (S), Anne Grete Holmsgaard (SF), Martin 
Lidegaard (RV), Keld Albrechtsen (EL) og Mo- 
gens Nørgård Pedersen (KRF)). 

Den fg. formand (Svend Auken): 
Forhandlingen er afsluttet, og vi går derfor 
straks til afstemning. 

Afstemning 

Forslag til vedtagelse nr. V 62 af Eyvind Vessel- 
bo (V), Jørn Dohrmann (DF) og Helle Sjelle (KF) 
(se side 5704) vedtoges med 60 stemmer (V, DF 
og KF) mod 49 (S, SF, RV, EL og KRF). 

Hermed var følgende forslag bortfaldet: 
Forslag til vedtagelse nr. V 63 af Svend Auken 

(S), Anne Grete Holmsgaard (SF), Martin Lide- 
gaard (RV), Keld Albrechtsen (EL) og Mogens 
Nørgård Pedersen (KRF). 

Hermed sluttede forespørgslen. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
3) Fortsættelse af forespørgsel nr. F 30 [afstem- 
ning]: 
Forespørgsel til forsvarsministeren [om forny- 
else af forsvarsaftalen]. 
Af Villy Søvndal (SF) m.fl. 
(Forespørgslen anmeldt 14/1 2003. Fremme af 
forespørgslen vedtaget 16/1 2003. Første del af 
forespørgslen (forhandlingen) foretaget 12/3 
2003. Forslag til vedtagelse nr. V 64 af Villy 
Søvndal (SF) og Søren Søndergaard (EL). For- 
slag til vedtagelse nr. V 65 af Ulrik Kragh (V), 

. Per Kaalund (S), Helge Adam Møller (KF), Mor- 
ten Helveg Petersen (RV) og Mogens Nørgård 
Pedersen (KRF)). 

Den fg. formand (Svend Auken): 
Forhandlingen er afsluttet, og vi går derfor 
straks til afstemning. 

Afstemning 

Forslag til vedtagelse nr. V 65 af Ulrik Kragh (V), 
Per Kaalund (S), Helge Adam Møller (KF), Mor- 
ten Helveg Petersen (RV) og Mogens Nørgård 
Pedersen (KRF) (se side 5764) vedtoges med 99 
stemmer (V, S, DF, KF, RV og KRF); 10 (SF og EL) 
stemte hverken for eller imod. 

Hermed var følgende forslag bortfaldet: 
Forslag til vedtagelse nr. V 64 af Villy Søvndal 

(SF) og Søren Søndergaard (EL). 

Hermed sluttede forespørgslen. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
4) Anden (sidste) behandling af beslutnings- 
forslag nr. B 48: 
Forslag til folketingsbeslutning om afviklin- 
gen af de nukleare anlæg på Forskningscenter 
Risø. 
Af videnskabsministeren (Helge Sander). 
(Fremsat 28/11 2002. Første behandling 9/1 
2003. Betænkning 26/2 2003). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Forslaget sattes til forhandling. 
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Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Forslaget til folketingsbeslutning vedtoges en- 
stemmigt med 105 stemmer. 

Den fg. formand (Svend Auken): 
Videnskabsministeren vil få meddelelse om den- 
ne beslutning. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
5) Anden (sidste) behandling af beslutnings- 
forslag nr. B 4: 
Forslag til folketingsbeslutning om at opret- 
holde tilskud til takster for den lokale og regi- 
onale kollektive trafik. 
Af Keld Albrechtsen (EL) og Pernille Rosen- 
krantz-Theil (EL) . 
(Fremsat 8/10 2002. Første behandling 8/11 
2002. Betænkning 27/2 2003). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Forslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Keld Albrechtsen (EL): 
I den periode, hvor det her forslag har været un- 
der behandling i udvalget, er det blevet klarlagt, 
at der i år er almindelige driftsstigninger osv:, 
som har ført til forhøjelser af taksterne i den kol- 
lektive nærtrafik på helt op til 7,1 pct. Der er til 
næste år udsigt til tilsvarende meget betydelige 
takststigninger, ikke mindst bl.a. som følge af 
privatisering af busselskaber osv., som jo medfø- 
rer fordyrelser. 

Kl. 10.15 
Oveni ligger der så nu fra et flertal i Folketin- 

get en tilkendegivelse om, at der skal gennemfø- 
res en takststigning, der effektivt vil lægge en 
yderligere forhøjelse på 10 pct. oveni. Det er ef- 
ter min opfattelse en skandale. 

Det er jo Dansk Folkeparti, som bærer ansva- 
ret for, at bl.a. pensionisterne nu rammes, for 
oven i de almindelige takststigninger vil dette 

. her også betyde, at mange trafikselskaber vil 

skære ned på de særlige ordninger, som har væ- 
ret til fordel for pensionisterne, således at folke- 
pensionister, der jo ikke har nogen stor ind- 
komst -  det går jeg ud fra at Dansk Folkeparti 
kan være enig i -  bliver yderligere hårdt ramt. 

Jeg fatter simpelt hen ikke, at Dansk Folke- 
parti kan være med til at nedstemme det her for- 
slag og på den måde ramme pensionister og an- 
dre grupper med beskedne indkomster, som 
simpelt hen får et ordentligt hak, hvis de fortsat 
skal benytte de offentlige transportmidler. Men 
det kan være, at det er Dansk Folkepartis opfat- 
telse, at pensionister kan blive hjemme, hvor de 
bor. Der er ingen grund til, at de skal forlade de- 
res bolig og deltage i samfundets almindelige 
liv. Det bliver i hvert fald konsekvensen for 
mange af dem. Det bliver betydelig vanskeligt 
for dem, hvis den linje her fastholdes fra Dansk 
Folkepartis side. 

Det er yderligere skuffende, fordi Dansk Fol- 
keparti i september og oktober måned sidste år, 
da regeringen kom med sin plan om at fjerne 
taksttilskuddet, gik ud og anerkendte, at det 
faktisk ville få meget negative konsekvenser, og 
stillede i udsigt, at man vil gøre en indsats over 
for regeringen i forbindelse med finarislovfor- 
handlingerne for at prøve at få løst det her pro- 
blem, så vi ikke skulle have disse meget store 
takststigninger. Hvad er der blevet af Dansk Fol- 
kepartis indsats på dette område? Intet som 
helst, andet end at regeringen nu får lov til at 
gennemføre disse kolossale takststigninger. 

Den kollektive trafik har mistet passagerer in- 
den for de senere år, bl.a. på S-togs-trafikken. 
Dette vil yderligere være med til at fremskynde 
en udvikling, hvor de, der har råd til det, køber 
en bil, og de, der ikke har råd, f.eks. folkepensio- 
nisterne, kan sidde tilbage i deres bolig uden 
mulighed for at komme ud og deltage i samfun- 
dets almindelige aktivitet. 

Jeg synes, at det er en meget, meget uheldig 
udvikling. Og det er dybt beskæmmende at se, 
at ministeren er fuldstændig ligegyldig over for 
de problemer, som på den måde påføres den del 
af vores befolkning, som har mindst at stå imod 
med. 

Det er miljøpolitisk helt ude i hampen på den 
måde at prøve at få proppet endnu flere privat- 
biler ind i de store byer og skabe endnu større 
trafikkaos i myldretiden. Og det er socialpolitisk 
en skandale, at man kan føre en politik, der i den 
grad er vendt mod den del af befolkningen, som 
burde have bevågenhed fra Folketingets side. 


